
 

 

Protokół Nr LIX/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 24 sierpnia 2023 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
35

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz inne zaproszone osoby według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył LIX Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 18 sierpnia do Biura Rady wpłynął wniosek Wójta 

Gminy o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały druk nr 365, 

366, 367, 368, 369. Zmiana w podstawie prawnej słów „na wniosek Wójta Gminy 

Wierzchowa” na słowa „na wniosek grupy Radnych Gminy Wierzchowo” 

Również w dniu 24 sierpnia 2023 roku do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy  

o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały druk nr 355 i druk 

360. 

 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad wraz z autopoprawkami: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 



4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych.  

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja na temat stanu przygotowania placówek oświatowych na terenie Gminy 

Wierzchowo do nowego roku szkolnego 2023/2024. 

9. Podjęcie uchwał: 

9.1 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2023 rok – druk nr  

348; 

9.2 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo 

na lata 2023 – 2032– druk nr 349; 

9.3 uchwała w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 

350;  

9.4 uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Wierzchowo– 

druk nr 351;  

9.5 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – druk nr 352; 

9.6 uchwała w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr353; 

9.7 uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

finansowo-księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Wierzchowo – druk nr 354; 

9.8 uchwała w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym 

się w gminnej ewidencji zabytków położonym na obszarze gminy Wierzchowo 

w ramach programu Rządowy Program Odbudowy Zabytków – druk nr 355 wraz 

z autopoprawką; 

9.9 uchwała w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Wierzchowo” –  

druk nr 356; 

9.10 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” –  

druk nr 357; 
9.11 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 358; 
9.12 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 359; 
9.13 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 360 wraz z autopoprawką; 
9.14 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr361; 
9.15 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 362; 
9.16 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 363; 
9.17 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 364; 



9.18 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 365 wraz z autopoprawką; 
9.19 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 366 wraz z autopoprawką; 
9.20 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 367 wraz z autopoprawką; 
9.21 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 368 wraz z autopoprawką; 
9.22 uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

nr 369. wraz z autopoprawką 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych lub 

Wójt chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia LVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 czerwca 2023 r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad. 5 



Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu sierpniu 2023 

roku przedstawiła Jolanta Augustyniak - Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie, tj. 

Komisji Kultury. 

Protokół Komisji Nr 7/2023 z dnia 17 sierpnia 2023 r. stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje złożył: 

 

1) Radny Ryszard Borowicz: 

„W sołectwie Sośnica na działce nr 176/ stoją dwa duże uschnięte drzewa. Działka ta 

graniczy z działką gminną 177/3 i 177/4, na której ulokowany jest plac zabaw, 

siłownia zewnętrzna i wiata. Działka jest ogrodzona siatką. Jeżeli drzewa ulegną 

przewróceniu to mogą zniszczyć ogrodzenie i urządzenia placu zabaw oraz wiatę. 

Proszę o podjęcie działań w celu wycięcia uschniętych drzew.  

 

Na sesji interpelacji złożyli. 

 

1) Radny Kazimierz Pajor: 

Do Dyrektora Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim. Zwracam się z prośbą do 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o podjęcie działań 

dotyczących funkcjonowania rowu odprowadzającego nadmiaru wód opadowych z 

ronda i terenu wokół tego ronda znajdującego się na ul. Parkowej przy Posterunku 

Policji w Wierzchowie. Teren przez, który przechodzi rów jest zakrzaczony, trawa nie 

koszona a sam rów zamulony o małej przepustowości, i na skutek obfitych opadów 

deszczu nie wpełni odprowadza nagromadzonej wody w sąsiedztwie ronda. 

Nagromadzona woda rozlewa się i podtapia podwórza i piwnicw posesji znajdujących 

się w pobliżu ronda . Wnioskuje się i prosi aby przynajmniej dwa razy w roku wiosną 

i jesienią przeprowadzać czyszczenie tego rowu z odmulaniem jak również studzienek 

burzowych, które znajdują się w pobliżu ronda. 

 

2) Radny Zdzisław Bełzowski: 

Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o naprawienie odcinka drogi 

gminnej w miejscowości Będlino od posesji 21 w kierunku drogi brukowej. Na 

odcinku tej drogi powstały wgłębienia, które należałoby uzupełnić tłuczniem na tym 

odcinku( nie żużlem). Jest to droga gruntowa i w okresie jesienno – zimowym 

rozmięka i mieszkańcy mają problem z wyjazdem do drogi brukowej. Mieszkańcy 

codziennie tym odcinkiem drogi dojeżdżają do pracy. 

Do interpelacji dołączam mapkę. 

 

 



Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

W trybunie obywatelskiej głos zabrał Adam Wasiutek mieszkaniec Wierzchowa .  

Zgłosił problem zalewania piwnic przez wodę i nieczystości. Pan Adam Wasiutek powiedział, 

że po opadach deszczu woda z drogi i terenu tartaku zalewa studzienki odprowadzające 

ścieki. Ścieki nie trafiają do oczyszczalni ale trafiają do piwnic. 

Pan Adam Wasiutek prosi, aby porozumieć się z kierownikiem Zakładu Gospodarki 

Komunalnej aby odkopać studzienkę co znajduje się koło posesji i sprawdzić, dlaczego woda 

się spiętrza i wylewa w budynku. Pan Adam Wasiutek powiedział, że tak nie może być, już 

kilka razy wypompowywaliśmy wodę, wynosiliśmy wiadrami te „śmierdziuchy”. Od tego 

głowa boli, można się zatruć poinformował Pan Adam Wasiutek. 

Pan Adam Wasiutek prosi o spotkanie i uzgodnienie z Zakładem Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie aby pomogli w tej sprawie. Pan Adam Wasiutek powiedział, że poniosą cześć 

kosztów aby rozwiązać ten problem . 

 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Tomasz Kubicki odpowiedział, że powodem tej 

sytuacji jest nieszczelna instalacja wewnętrzna. Ścieki spiętrzają się i wylatują u Państwa w 

piwnicy. Trzeba dołożyć wszelkich starań, żeby uszczelnić instalację. 

 

Pan Adam Wasiutek, powiedział, że naprawi instalację ale boi się, że sytuacja się powtórzy i 

znowu zaleje piwnicę. Dlatego chciałby porozumieć się i razem rozwiązać ten problem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec, podziękował i zaproponował, żeby się spotkać 

i rozwiązać ten konflikt. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie na temat stanu przygotowania placówki 

do nowego roku szkolnego 2023/2024 wraz z informacją o wynikach egzaminu ósmoklasisty 

stanowi załącznik nr 5 – informację przedstawiła Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie 

Mariola Buczkowska – Słomka . 

 

Radna Jolanta Augustyniak zapytała się o sprzęt dla czwartoklasistów? 

 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Mariola Buczkowska – Słomka odpowiedziała, że są 

publikowane wzory powierzenia sprzętu. Laptopy otrzymać mają wszyscy czwartoklasiści, 

którzy nie otrzymali sprzętu z innych projektów. Laptopy mają być wydane doi końca 

września. Wyposażone mają być w niezbędne oprogramowanie i internet. 

 

Informacja Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie na temat stanu przygotowania 

placówki do nowego roku szkolnego 2023/2024 wraz z informacją o wynikach egzaminu 

ósmoklasisty stanowi załącznik nr 6 – informację w imieniu Dyrektora odczytała na sesji  

Przewodnicząca Komisji Kultury Jolanta Augustyniak. 

 



Informacja Dyrektora Przedszkola w Wierzchowie na temat stanu przygotowania placówki do 

nowego roku szkolnego 2023/2024  stanowi załącznik nr 7 – informację na sesji przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Kultury Jolanta Augustyniak. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec podziękował Dyrektorom szkół i przedszkola za 

złożone informacje. Życzył całemu gronu pedagogicznemu spełnienia oczekiwań aby 

nadchodzący rok szkolny był czasem spokojnej pracy w szkołach i obfitował w sukcesy 

edukacyjne i wychowawcze. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

O godz. 12
30

 sesje opuściła radna Dorota Sobczak pomniejszając ilość członków Rady 

biorących udział w posiedzeniu do 14 osób. 

 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2023 rok – druk nr 348. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/345/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2023 rok – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 – 2032  –– druk nr 349. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/346/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – która stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu, 

 

3) w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 350. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/347/2023 w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie w  przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 351. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/348/2023 w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu  –– druk nr 352. 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/349/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 10 lat nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w 

dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 353. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/350/2023 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

7) w sprawie w zmiany uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-

księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Wierzchowo – druk nr 354. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/351/2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie organizacji 

wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla 

szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

8) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków położonym na obszarze gminy Wierzchowo w ramach 

programu Rządowy Program Odbudowy Zabytków –– druk nr 355 wraz z 

autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/352/2023 w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

położonym na obszarze gminy Wierzchowo w ramach programu Rządowy 

Program Odbudowy Zabytków – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

 

9) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Wierzchowo – druk nr 356. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/353/2023 w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu, 

 

10) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 357. 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/354/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu, 

 

11) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 358. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/355/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu, 

 

12) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 359. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/356/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu, 

 

13) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 360. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/357/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu, 

 

14) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 361. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/358/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu, 

 

15) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 362. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/359/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu, 

 

16) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 363. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/360/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu, 

 

17) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 364. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/361/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu, 

 

18) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 365. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 



uchwałę Nr LIX/362/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu, 

 

19) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 366. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/363/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu, 

 

20) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 367. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/364/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu, 

 

21) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 368. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/365/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 28 do nin. protokołu, 

 

22) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr 369. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LIX/366/2023 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo”  – która stanowi załącznik nr 29 do nin. protokołu, 

 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje: 

1. Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnego Ireneusza Junga 

dotyczącej skierowania do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Koszalinie 

zapytania o możliwości wydzielenia części działki nr 98/39, która byłby przeznaczona 

na teren rekreacyjny dla mieszkańców Osieka .Drawskiego. 

2. Odpowiedź Polskich Kolei Państwowych na interpelację radnej Jolanty Augustyniak  

w sprawie rozbiórki wieżyczki wraz murem posadowionym przy przejeździe 

kolejowym w Wierzchowie przy ul. Szkolnej informuję, iż została wszczęta procedura 

zmierzająca do rozbiórki przedmiotowych obiektów. 

3. Odpowiedź Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim na interpelację 

radnego Ireneusza Junga w sprawie zamontowania na wjeździe do Osieka Drawskiego 

radarowego wyświetlacza prędkości. 

4. Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnego Ryszarda Borowicza w 

sprawie usunięcia dwóch uschniętych drzew na działce nr 176/1. 



5. Odpowiedź Polskich Kolei Państwowych na interpelację radnej Heleny Jutrzenki – 

Trzebiatowskiej w sprawie wycięcia drzewa przy drodze gruntowej prowadzącej do 

budynku wielorodzinnego Nr 76. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11.  

 

Ad. 11 
 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że za dwa dni odbędą się Dożynki Gminne oraz 

serdecznie zaprosił do czynnego udziału. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec dołączył się do zaproszenia Wójta Gminy Jana 

Szewczyka 

Radny Józef Janicki zapytał się czy jest możliwość zrobienia dróg wokół straży w 

Świerczynie w tym roku czy w następnym?  

Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział, że zależy to kiedy będzie rozstrzygnięty Polski 

Ład. Jeśli rozstrzygnięcie odbędzie się we wrześniu to przy dobrych warunkach 

atmosferycznych możemy rozpocząć proces inwestycyjny w tym roku. 

Radny Józef Janicki poprosił, żeby pamiętać o remoncie drogi w Świerczynie koło Księdza, 

ponieważ w zeszłym roku zrezygnowano z remontu tej drogi na rzecz drogi w Sośnicy. Radny 

poinformował, że droga jest w dobrym stanie natomiast stan chodników jest gorszy. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk uważa, że stan techniczny tej drogi nie jest zły, są inne drogi 

gminne o gorszym stanie. Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, ze jeśli znajdą się 

możliwości sfinansowania dróg gminnych, będziemy wspólnie rozważać tą propozycję. 

Radny Zdzisław Bełzowski powiedział, że w roku 2020 napisał wniosek o zamontowanie 

dwóch lamp oświetleniowych w Będlinie : 

1. przy drodze od przystanku PKS biegnącej w kierunku dawnego Nadleśnictwa, 

2. na drodze gminnej nr dz. 106 (jak się jechało na dworzec kolejowy do budynku 

Pana Kordka). 

Pierwsza lampa została zrealizowana czy druga lampa będzie zrealizowana? 

Radny Zdzisław Bełzowski powiedział, że składał interpelację na wycięcie brzóz w stronę 

dawnego dworca kolejowego w Będlinie. Brzozy zostały usunięte, natomiast pozostały po 

nich gałęzie. Radny zwraca się z prośbą o posprzątanie tych gałęzi.  

Radny Zdzisław Bełzowski poinformował, że koło ujeżdżalni koni złamała się jabłonka, która 

rosła na chodniku i należy ja usunąć. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk zapytał się czy rośnie ona w pasie drogowym czy na innej 

działce? Jeśli znajduje się w pasie drogowym to proszę o zgłoszenie do Pani podinspektor 

zajmującej się drogownictwem 



Radny Zdzisław Bełzowski zapytał się o reklamy cyrku. Czy jest możliwość 

wyegzekwowania zebrania plakatów? 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że przepisy regulują wywieszanie informacji na 

urządzeniach, słupach oświetleniowych czy płotach. Wymagana jest do tego zgoda 

właściciela. Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że nie wie jak zarządca drogi podchodzi 

do tego, to jest reklam w pasie drogowym i w związku z  tym prawo nakłada opłatę od zajęcia 

pasa drogowego w celu umieszczenia reklamy. My na drogach gminnych nie mamy tego 

problemu, dotyczy to dróg powiatowych w naszych miejscowościach. 

Radny Zdzisław Bełzowski powiedział, że nie chodzi o opłatę za reklamę, ale o plakaty, które 

zerwie wiatr i będą zaśmiecać nasza gminę. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że będzie trzeba działać przez Straż Gminną. 

Zastanowimy się jak do tego podejść. 

Radny Ryszard Borowicz zapytał się czy Wójt Gminy Jan Szewczyk coś wie o przebudowie 

drogi Sośnica – Będlino, bo z tego co w internecie widać Starosta Drawski podpisał umowę, 

czy są podjęte jakieś działania? 

Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział, że Starosta Drawski podpisał umowę z 

Marszałkiem na lata 2023-2025. Powiat Drawski żąda od nas deklaracji 50% wkładu do 

uzupełnienia projektu. Gmina Wierzchowo nie jest w stanie wyłożyć tyle milionów, będą 

prowadzone rozmowy skąd pozyskać środki finansowe, żeby zmniejszyć wkład własny. 

Starosta Drawski Stanisław Cybula zabiega o środki z Lasów Państwowych na następny rok, 

żeby dostać 3 miliony zł, to wpłynęłoby na pomniejszenie wkładu własnego. 

Starosta Drawski otrzymał z Lasów Państwowych 2 miliony zł na drogę Będlino – 

Wierzchowo te pieniądze są do wykorzystania w tym roku. Na tą drogę zdeklarowaliśmy 250 

tys. zł zgodnie z sugestią. Dzisiaj Powiat Drawski  żąda już ponad 400 tys. zł wkładu naszej 

Gminy na drogę Bedlino – Sośnica. Wójt Gminy Jan Szewczyk prosi, żeby traktować się po 

partnersku. Wójt Gminy Jan Szewczyk podtrzymuje, że Gmina Wierzchowo jest w stanie 

przekazać na remont  drogi Będlino – Sośnica przekazać 250 tys. zł. 

Radny Ryszard Borowicz zapytał się gdzie jest logika , skoro Powiat Drawski składa wniosek 

na drogę Sośnica – Będlino do Marszałka natomiast w Lasach Państwowych stara się o drogę 

Będlino – Wierzchowo. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że jest w tym uzasadnienie, ponieważ Lasy 

Państwowe muszą pokazać, że w remoncie drogi mają swój interes. Lasom było wygodnie 

pokazać, że droga od Będlina do skrzyżowania w kierunku Wierzchowo do drogi 

przeciwpożarowej nr 9 jest potrzebna. Lasy muszą mięć uzasadnienie dlaczego chcą 

dofinansować daną drogę. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że na ścieżkę rowerową też będziemy. musieli 

zabezpieczyć ok 700 tys. zł. Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że środki na inwestycję 

się kurczą. Są inwestycję, które zrealizowaliśmy one wymagają pewnych środków w celu ich 

utrzymania. 



Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 11 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

Ad. 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
35

 zamknął obrady LIX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


